



PRESS RELEASE

ACADIAN ARTIST HONOURED WITH PRIX GRAND-PRÉ AWARD

October 25, 2019

Acadian touring artist, musical and artistic director, and educator Daniel LeBlanc is the 2019 recipient of the Prix Grand-Pré.

The Prix Grand-Pré is an annual award that recognizes artists whose work reflects Acadian cultural values, while demonstrating excellence and originality. Mr. LeBlanc is one of the co-founders of the renowned Acadian band Grand Dérangement which has toured in Canada, the United States and across Europe. He is also the executive director for the Festival acadien de Clare, teaches music and tours with his new electro-fiddle project Comté de Clare.

"He follows a great tradition of Acadian artists that contribute to the incredible vitality of our unique Nova Scotian culture," said Leo Glavine, Minister of Communities, Culture and Heritage. "The diversity of our artists and the quality of their work makes our province a centre of excellence for a thriving creative community and industry."

"Daniel LeBlanc has influenced and contributes to shaping the modern Acadian culture and music scene in Nova Scotia," said Lena Metlege Diab, Minister of Acadian Affairs and Francophonie. "His dedication to transmitting his passion for and knowledge of the Acadian heritage of Clare contributes to the preservation of the Acadian character of our Province."

The Prix Grand-Pré is part of the 14th Creative Nova Scotia Awards Gala being held by Arts Nova Scotia and the Creative Nova Scotia Leadership Council at the Halifax Central Library on Nov. 2.



Photo credit: Alain-Philippe Gerard

Quotes:

"He is a pioneer in Acadian music, as well as a pillar of the arts and culture scene not only in Baie Sainte-Marie in Digby County, but in all of Acadia. His career spreads over 25 years and Daniel has touched countless people with his art, especially young musicians that are now ensuring the succession.

Natalie Robichaud, president, Fédération culturelle acadienne de la Nouvelle-Écosse

Quick Facts:

- the Creative Nova Scotia Awards include the announcements of the Prix Grand-Pré, the Portia White Prize, the Lieutenant Governor's Masterworks Award, the Established Artist, Emerging Artist and Indigenous Artist Awards and the Creative Community Impact Award
- collectively, the awards are worth \$95,000
- Prix Grand-Pré was established in 1987

MAKE IT HOURS

ABOUT THE CREATIVE NOVA SCOTIA AWARDS GALA

Presented by Arts Nova Scotia and the Creative Nova Scotia Leadership Council, the Creative Nova Scotia Awards Gala (the Gala) is an annual event that celebrates excellence in artistic achievement, to include the announcements of the Portia White Prize, the Lieutenant Governor's Masterworks Award, winners of the Prix Grand-Pré, the Established Artist, Emerging Artist and Indigenous Artist awards, and the Creative Community Impact Award. Collectively, the awards are worth \$95,000.

The Gala will consist of live performances, activated spaces, and installations. The awards ceremony will provide an opportunity for the presentation of the province's top arts and culture prizes.

The Creative Nova Scotia Awards Gala

Date: Saturday November 2, 2019

Start time: 7:30 pm

Location: Halifax Central Library

Artistic Directors/Event Management Team: HEIST

Free Admission / This event is 19+

Eventbrite tickets available Friday, October 18, 2019

More details at artsns.ca

For media inquiries (interview requests, artist images):

Laura Carmichael, Outreach Coordinator

laura.carmichael@novascotia.ca

902-424-3422

Pronouns: she/her/hers





COMMUNIQUÉ DE PRESSE

UN ARTISTE ACADIEN REÇOIT LE PRIX GRAND-PRÉ

October 25, 2019

Daniel LeBlanc, artiste acadien en tournée, directeur musical et artistique et éducateur, est le lauréat du Prix Grand-Pré de 2019..

Le Prix Grand-Pré est un prix annuel décerné aux artistes dont le travail reflète les valeurs culturelles acadiennes tout en faisant preuve d'excellence et d'originalité. M. LeBlanc est l'un des cofondateurs du célèbre groupe acadien Grand Dérangement, qui a fait des tournées au Canada, aux États-Unis et en Europe. Il est aussi directeur général du Festival acadien de Clare, il enseigne la musique et il est en tournée avec son nouveau projet de violon électrique, Comté de Clare.

« Il poursuit la belle tradition d'artistes acadiens qui contribuent au dynamisme incroyable de notre culture unique en Nouvelle-Écosse, souligne Leo Glavine, ministre des Communautés, de la Culture et du Patrimoine. La diversité de nos artistes et la qualité de leur travail font de notre province un centre d'excellence pour une communauté et une industrie de la création prospères. »

« Daniel LeBlanc a influencé la scène culturelle et musicale acadienne moderne et il continue d'y contribuer, affirme Lena Metlege Diab, ministre des Affaires acadiennes et de la Francophonie. Son dévouement à la transmission de sa passion et de ses connaissances du patrimoine acadien de Clare contribue à la préservation du caractère acadien de notre province. »

Le Prix Grand-Pré sera remis dans le cadre du 14e gala de remise des prix pour la création en Nouvelle-Écosse, organisé par Arts Nouvelle-Écosse et par le Conseil de leadership pour la création en Nouvelle-Écosse. Le gala aura lieu le 2 novembre à la bibliothèque centrale d'Halifax. 2.



Photo: Alain-Philippe Gerard

Citations

Il est un pionnier de la musique acadienne et un pilier de la scène artistique et culturelle, non seulement dans la région de la Baie Sainte-Marie dans le comté de Digby, mais partout en Acadie. Sa carrière s'étend sur plus de 25 ans, et Daniel a touché d'innombrables personnes avec son art, particulièrement les jeunes musiciens qui assurent maintenant la relève.

Natalie Robichaud, présidente, Fédération culturelle acadienne de la Nouvelle-Écosse

Faits en bref

- Les prix pour la création en Nouvelle-Écosse incluent le Prix Grand-Pré, le Prix Portia White, le Prix du chef-d'œuvre du lieutenant gouverneur, les Prix de mérite pour un artiste établi, pour un artiste de la relève et pour un artiste autochtone, ainsi que le Prix d'impact communautaire par les arts et la culture.
- Collectivement, les prix ont une valeur de 95 000 \$.
- Le Prix Grand-Pré a été établi en 1987.

Ressources supplémentaires

<https://artsns.ca/creative-ns-gala-2019> (en anglais seulement)